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“Estimo el meu
poble i m’agrada
treballar per ell”
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L’alcalde Marc Giribet fa balanç dels dos
primers anys de mandat 



BALANÇ DELS DOS ANYS DE LEGISLATURA
MARC GIRIBET, ALCALDE DE SANT ANDREU DE LA BARCA

Quin balanç en fa, d'aquesta
primera meitat de legislatura?
 Jo trobo que és un balanç molt
positiu, perquè, com ja s'ha anat
explicant en els diferents espais de
participació ciutadana que aquest
nou govern ha creat —des de les
assemblees de barri, també des de
les audiències públiques—, el que
hem pogut fer en aquests dos
primers anys és un pla de xoc
contra les necessitats que la ciutat
tenia: el Pla Sant Andreu Millora. 

Aquest pla atacava directament
àmbits com la neteja, el manteniment
i la seguretat de Sant Andreu de la
Barca. Crec que són tres ítems en
què la ciutat ha millorat clarament, i
així m’ho reconeixen molts veïns i
veïnes. És cert que hem de continuar
treballant-hi i destinant-hi recursos,
però és un dels grans àmbits dels
quals el govern se sent orgullós, i,
per tant, és una línia de treball que
seguirem.

 Dins d'aquest pla també hem volgut
incloure totes aquelles tasques
internes de l’Ajuntament que ens 

permeten endreçar la “casa”: millorar
procediments, reforçar l’organització i
garantir un funcionament més eficient.
Considerem, com a equip de govern,
que estem consolidant un ajuntament
fort, dinàmic i preparat per afrontar
qualsevol emergència o necessitat.
Hem reforçat places i llocs de treball,
i encara seguirem amb noves
incorporacions. Això és una garantia
de futur. Sant Andreu de la Barca,
durant l'última dècada, ha patit una
regressió en el seu funcionament i
en les expectatives de futur per part
de la ciutadania. Crec que ara estem
en un moment d'il·lusió i canvi.

 Ja estem vivint aquest canvi, no ho
dic només jo com a alcalde; ho
diuen, per exemple, les dades del
darrer Dibaròmetre: la ciutadania
percep una millora en la neteja i en
la seguretat. També l'ordenança de
civisme està funcionant. Aquesta és
la línia a seguir. No pretenc fer un
missatge triomfalista, encara ens
queda molta feina per fer perquè
Sant Andreu arribi al lloc que mereix
—i, si pot ser, encara millor.

L’alcalde Marc Giribet fa
balanç a Ràdio Sant
Andreu, dels dos primers
anys com a alcalde de
Sant Andreu de la Barca.
En aquesta entrevista
repassa les accions clau
del mandat, com el pla de
xoc per millorar neteja,
manteniment i seguretat, i
reconeix els punts dèbils
que ha trobat dins
l’Ajuntament. 
També explica a
l’emissora municipal els
projectes previstos per
als pròxims dos anys i
defensa una gestió
centrada en l’ordre, la
inversió i l’atenció a la
ciutadania.
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Quina ha estat la crítica més dura
que ha rebut com a alcalde?
 Les crítiques personals, sense
fonament. Quan s’ataca la meva
família o s’insinua que faig coses per
interès personal. Això em dol. Dedico
moltes hores a la gestió municipal,
sovint arribant a casa a les deu de la
nit, hipotecant temps amb la meva
família. No entenc que el desgast
polític es vulgui traslladar a l’àmbit
personal. Jo escolto tothom, sigui o
no afí políticament. Sóc l’alcalde de
tothom.

I la crítica més positiva o el
moment més agradable d’aquests
dos anys?
 N’hi ha molts. Per exemple, quan la
ciutadania et para pel carrer per
agrair-te la feina. O la cara de
felicitat del primer usuari del nou
gimnàs de Can Salvi: encara la tinc
gravada. Quan organitzem actes o
millorem instal·lacions i veus la gent
contenta, això reconforta molt

Creu que la ciutadania ha percebut
aquestes millores en el seu dia a
dia?
 Sí, m’ho traslladen constantment. En
les assemblees de barri, abans que
arribin queixes o suggeriments, un 80
% de les persones agraeixen primer
la feina feta. Ens diuen que noten el
canvi, no només físicament al carrer,
sinó també en activitats, programes i
campanyes. Estem arribant a
col·lectius on abans no s’arribava.

Quan va començar el mandat tenia
unes expectatives i uns objectius.
S’estan complint?
 Quan estàs a l’oposició tens
mancances d’informació. Quan
arribes, et trobes amb la realitat.
Recordo que l’interventor, dos mesos
després d’entrar, ens va dir que
hauríem de fer contenció de
despesa. Això va suposar haver de
reformular el programa electoral. No
vol dir que no el complirem, però
l’haurem d’executar amb més temps.

En aquests dos anys, i també en
entrevistes anteriors aquí a Ràdio
Sant Andreu o al plenari municipal,
vostè ha utilitzat sovint el verb
"endreçar".
 Exacte. Per mi és important.
M'agrada que la ciutat estigui
ordenada: que les deixalles estiguin
on han d'estar, que els espais verds
estiguin cuidats, que les fonts
ornamentals funcionin, que on hi hagi
un escocell hi hagi un arbre... I crec
que això no és només una
preferència meva. A totes les
trobades amb veïns, tothom demana
el mateix: una ciutat neta, endreçada,
segura. Aquesta és la feina d’un
alcalde: gestionar el dia a dia perquè
l’ordre regni a la ciutat. És una de les
meves prioritats.

Si hagués de resumir la seva acció
de govern en tres paraules o
conceptes, com ho definiria?
 Ordre —endreçar la ciutat i
l’Ajuntament—, inversions —diners al
carrer— i construir la ciutat del segle
XXI.

Ha definit aquests dos primers
anys. Què és el que més li ha
sorprès, per bé o per malament?
 El que més m’ha sorprès,
negativament, ha estat constatar la
feblesa de l’Ajuntament en alguns
serveis. Per exemple, que les
sancions de l’ordenança de civisme
no s’enviessin i que la feina de la
policia fos estèril. O que no hi
hagués servei de neteja de
contenidors. També m’ha sorprès
que, tot i que sempre es deia que
l’Ajuntament era solvent, vam tancar
l’exercici de 2023 amb menys d’un
milió d’euros. Ara ja no hi ha pèrdues,
i hem reduït el deute en quatre
milions, però calia posar ordre.
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Parlem de la nova web de tràmits.
 És una eina molt pràctica. Cada
tràmit té un procediment específic.
Es poden guardar esborranys,
consultar tràmits anteriors... L’objectiu
és centralitzar tota la tramitació a
l’oficina d’atenció al ciutadà i no
obligar la ciutadania a pujar a
diferents plantes. Ara és l’Ajuntament
qui s’adapta a les persones. També
volem millorar l’atenció, ampliar
horaris i agilitzar la resposta a les
instàncies.

Considera que la gestió municipal
ha estat prou transparent?
 Sí, i ho volem reforçar. Per primera
vegada tindrem un tècnic específic
de participació i transparència.
També hem fet auditories internes en
serveis, fiscalitat i projectes. Ens
autoavaluem i prenem decisions a
partir d’aquestes dades.

Quins són els principals reptes que
vol assolir abans del 2027?
 Com he dit: inversió en via pública,
equipaments esportius i culturals,
millores en parcs, voreres, serveis...
També projectes a llarg termini com
el CAP i la biblioteca. No ens hem
trobat projectes de futur, només una
passarel·la i una escola bressol. Ara
estem planificant la ciutat a 10, 20 o
30 anys vista, tenint en compte
creixement, habitatge, oci i
necessitats futures. També estem
treballant en una pista d’atletisme i la
reforma integral de la biblioteca,
pensada com un espai polivalent i de
convivència.

I a nivell personal, com està vivint
aquests dos anys com a alcalde?
 Amb un orgull i una felicitat
enormes. Cada dia és un repte i una
il·lusió. Estimo el meu poble i
m’agrada treballar per ell. M’omple
estar al carrer, parlar amb la gent,
aconseguir recursos, anar a Madrid o
a la Generalitat. Ser alcalde és un
regal.

I si hagués de fer autocrítica?
 Crec que hauríem pogut donar més
agilitat als tràmits administratius. Cal
millorar l’atenció a la ciutadania i la
capacitat interna de treure
contractes i obres amb més celeritat.
Tenim en marxa un projecte per
millorar l’oficina d’atenció ciutadana i
espero posar-lo en funcionament
durant el mandat.

Quins projectes s’han de posar en
marxa o evolucionar en aquests
dos anys que queden?
 Com he dit, ara posem els diners al
carrer. Farem inversions en parcs
infantils, voreres, senyalització, espais
esportius, la biblioteca, Can Salvi...
Estem parlant d’onze parcs infantils
nous, una pista poliesportiva amb la
Fundació Cruyff, reformes al parc de
la Solana i al parc central, zones de
gimnàs a l’aire lliure, recuperació de
fonts i arbrat. També reformem la
Fira de Primavera i l’oferta nadalenca.
Estic molt orgullós d’aquests
projectes.

Hi ha prou mecanismes de
participació ciutadana?
 Segurament en podem tenir més.
Però també en tenim molts més que
abans. Les assemblees de barri, les
audiències públiques, el sistema
“Hola Sant Andreu”... Tot això no
existia abans. Hem arribat a tenir
més de 100 persones a una
assemblea. Altres municipis ens
pregunten com funcionen aquestes
iniciatives. Estem en un bon
estàndard de participació.

El sistema “Hola Sant Andreu” és
suficient per donar respostes
ràpides a la ciutadania?
 Funciona molt bé, tot i que és
millorable. Ara, per exemple, enviem
l’agenda setmanal de la ciutat,
incloent-hi activitats de les entitats.
També hem creat una plataforma
perquè les entitats puguin pujar la
seva activitat.
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“Cada dia és un repte 
i una il·lusió”
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Escolta l’entrevista íntegra
a Ràdio Sant Andreu.
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